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 ГуЧНАЯ СПРАВА

Кроч на свой родны, 
дзвінскі ўзгорак,

каб глядзець у будучую сінь

Чытайце  сайт  Віцебскага  раёна:  http://vicebskreg.by

уРАДжАй РОДНАЯ МОВА

Заўтра я еду на закрытую сесію ў 
Мінск, мяне пазбавяць дэпутацкай 
недатыкальнасці і кіроўца вернецца 
адзін. Вы толькі не расслабляйцеся, 
працуйце. Усё будзе добра, следства 
разбярэцца, і мяне адпусцяць, - так 13 
жніўня Ганна Шарэйка, гендырэктар 
Віцебскай бройлернай птушкафабрыкі, 
сенатар Савета Рэспублікі развіталася 
на планёрцы з падначаленымі. 14 
жніўня пасля сесіі яе затрымалі і 
адвезлі ў мінскі ізалятар.

У Беларусі гісторый, калі сенатар 
аказваўся пад следствам, - адзінкі. А 
тут яшчэ за арыштаванага кіраўніка 
заступіўся калектыў. У абарону 
Ганны Васільеўны падначаленыя 
сабралі паўтары тысячы подпісаў! 
Падрабязнасці гучнай справы следчыя 
не раскрываюць, кажучы толькі, што 
Ганна Шарэйка абвінавачваецца 
ў «злоўжыванні службовымі 
паўнамоцтвамі». «Камсамолка» 
паехала на віцебскую птушкафабрыку, 
каб даведацца, чаму дырэктар 
апынуўся за кратамі.

«у дзень затрыманьня фабрыку 
ачапіў АМАП са зброяй»

На календарах ў супрацоўнікаў, якія 
вырашылі пагаварыць з журналістам, 
крыжыкам закрэслена дзве даты: 10 
ліпеня і 14 жніўня.

- Затрыманне пачаліся ў 7 раніцы 
10 ліпеня. Да першаму намесніку 
гендырэктара, фінансаваму 
дырэктару, юрысту, галоўнага 

Затрымалі, бо купляла кармы ў каханага?
Супрацоўнікі віцебскай птушкафабрыкі сабралі паўтары тысячы подпісаў у абарону гендырэктара Ганны Шарэйка, якую абвіна-
вачваюць у «злоўжыванні службовымі паўнамоцтвамі»

спецыяліста па кармам і да самой Ганне 
Васільеўне прыехалі дадому, абшукалі, 
затрымалі. Калі мы прыйшлі на працу, 
каля фабрыкі стаялі машыны, на 
ўваходзе і каля кабінетаў - АМАП са 
зброяй. Увесь дзень ішоў ператрус, 
канфіскоўвалася дакументацыя. 
Пазней пад'ехала Ганна Васільеўна, 
ну, а пра 14 Жніўня вы і самі ведаеце, - 
расказваюць яны.

На прадпрыемства Ганна Шарэйка 
прыйшла трыццаць гадоў таму.

- Яна зрабіла сама сябе. Пачынала 
звычайнай працоўнай ў цэху інкубацыі, 
яе ініцыятыву, працаздольнасць хутка 
заўважылі, і Ганна Васільеўна стала 
прасоўвацца па кар'ернай лесвіцы. Калі 
прызначалі кіраўніком, уся фабрыка 
была ў разрусе, можна сказаць, стаяла 
на каленях. Мы разам начавалі тут, 
ўздымалі прадпрыемства, паступова 
яна вывела яго ў лідэры. Цяпер 
прадукцыю «Ганна» любяць і ведаюць 
многія. А некалькі гадоў таму нам далі 
пяць разваленых калгасаў, так мы з 
іх цукерку зрабілі! - Кажуць тыя, хто 
адпрацаваў з сенатарам ўсе гэтыя 
гады. - Як кіраўнік Ганна Васільеўна 
патрабавальная, ніколі не лічылася 
з асабістым часам, усе сілы ўклала ў 
фабрыку. Ні для каго не сакрэт, што 
асабістым жыцці не было. З мужам 
развялася даўно, дзяцей няма.

Пра кіраўніка тут гатовы расказваць 
гадзінамі: «У яе ў падпарадкаванні 
было тры тысячы чалавек. Можа, 

усім і не магла дагадзіць, так як спуску 
не давала нікому, але большасць 
супрацоўнікаў на яе баку".

«Тушкі цяпер маленькія, птушка 
не паспявае набраць вагу з-за 
новага корму»

У кабінеце дырэктара зараз пуста. 
Выконваючы абавязкі віцебскай 
птушкафабрыкі Віктар Мирош, 
які да гэтага ўзначальваў ААТ 
"Птушкафабрыка« Гарадок "і быў 
старшынёй Гарадоцкага райсавета, 
працуе ў кабінеце намесніка.

- Мы ўсё чакаем, што Ганна Васільеўна 
вернецца, - кажа Віктар Вікенцьевіч.

Тыя спецыялісты, якія не патрапілі 
пад следства, мяркуюць: гендырэктар 
і яе каманда апынуліся за кратамі 
з-за тэндэру на пастаўку кармоў. У 
2012 годзе канкуравалі паміж сабой 
ТАА «Рускім-Р» (афіцыйны дылер 
Рыжскага камбікормавага ў РБ) і ААТ 
«Экомол». Выйграў «Рускім-Р», у яго 
цана за кілаграм прэміксаў (корму 
для птушкі) была 14.439 рублёў, 
а ў «Экомола» - 13 484. Следства 
палічыла, што кіраўніцтва фабрыкі 
адхіліла больш выгаднае прапанову і 
гэта прывяло да шкоды ў 4 мільярды 
рублёў.

- Трэба глядзець няма на цану 
прадукту, а на яго склад і канчатковы 
вынік. Калі тавар танны, гэта не 
кажа пра тое, што ён лепш. У нашым 
прэміксамі - 41% волкага пратэіна, 
у прэміксамі канкурэнтаў - 23%. Ад 

пратэіна залежыць сярэднесутачны 
прырост птушкі. Калі пратэіна мала, 
то неабходна дакупляць дабаўкі, а 
гэта дадатковыя выдаткі, - кажа 
галоўны бухгалтар ТАА «Рускім-Р» 
Ларыса Командышко. - Давайце 
палічым: цана за 1% волкага пратэіна 
ў нас была 352,1 рубля, у «Экомола 
- 582,4. У чэрвені 2014 мы выйгралі 
чарговы тэндэр на пастаўку кармоў, 
але зараз корму пастаўляе «Экомол».

Звычайныя супрацоўнікі цэхаў на 
прахадной кажуць:

- Раней у 12-кілаграмовую скрынку 
мы клалі 5 - 6 курэй, а цяпер па 8 - 
9 Тушкі ідуць маленькія, за 40 дзён 
ад нараджэння да забою яны не 
паспяваюць набраць пакладзены вагу, 
- распавядаюць жанчыны.

Пасля «Славянскага базару» 
затрымалі кіраўніцтва Рыжскага-
расійскай фірмы

- Паказчыкі ўпалі, і гэта не сакрэт. 
Тут можа быць шмат розных фактараў: 
надвор'е, інфекцыя, а таксама пераход 
на іншы корм. Вось лічбы. У чэрвені, калі 
птушку кармілі прэміксаў «Рускім-Р», 
сярэднесутачны прырост быў 61,5 г, 
захаванасць пагалоўя - 97,2%. У жніўні 
пасля пераходу на «Экомол» прырост 
знізіўся да 56,9 г, а захаванасць 
пагалоўя звалілася да 93,9%. 
Мяркуючы па прагнозах, у верасні 
мы выйдзем на такія ж лічбы, - кажа 
спецыяліст прадпрыемства. - Афіцыйна 

Больш за 500 навучэнцаў і студэнтаў 
з шасці навучальных устаноў штодня 
працуюць у поле. Іх змена працягнецца 
да канца месяца. Ужо апусцелі бурачныя 
поля, а ўборцы падлягала 13 гектараў. 
Кожны даў звыш 530 цэнтнераў 
караняплодаў. У сярэдзіне мінулага тыдня 
моладзь пакінула і плошчы, адведзеныя 
пад моркву, ураджайнасць якой адна з 
самых высокіх у раёне - 653,8 цэнтнера з 
гектара.

Праца пабудавана такім чынам, каб 
не проста сабраць ураджай, а захаваць 
вітамінную прадукцыю ў міжсезонны 
перыяд. Гатовыя да яе прыёмцы 
гароднінасховішча, адзначае галоўны 
аграном калгаса «Альгоўскае» Дзяніс 
Бераснеў.

З жартамі і прымаўкамі непрыкметна 
пралятаюць ў маладых памочнікаў 
адведзеныя на працу чатыры гадзіны.

Толькі па сабранаму ўраджаю можна 
ацаніць увесь маштаб праведзенай 
працы. Штодня з поля паступала каля 
100 тон гародніны.

Калі пастарацца, то за адну гадзіну, 
запэўнівала моладзь, занятая на 
ўборцы морквы, можна было сабраць 
каля дзесяці вёдраў роўнай, гладкай 
памяранцавай гародніны, такім чынам 
за 4 гадзіны - сорак і пакласці ў кішэню 
каля 100 тысяч рублёў. Для многіх такі 
заробак першы, і асаблівых цяжкасцяў 
яны не адчуваюць.

Што тычыцца ўборкі «другога хлеба», 
то ў «Альгоўскім» дадатковых людскіх 
рэсурсаў не патрабуецца. Задзейнічаюць 
практычна толькі тэхніку. Зараз у 
дапамогу аграрыям да пачатку ўборкі 
капусты «перакінуты» моладзевы дэсант.

- Ураджай бульбы радуе. У сярэднім 
накопваецца да 350 цэнтнераў з гектара. 
Пры такім раскладзе ў калгасе плануюць 
атрымаць каля сямі тысяч тон другога 
хлеба. Даведзеныя аб'ёмы агародніннай 
прадукцыі будуць закладзены з 
вызначаным запасам, - адзначае галоўны 
тэхнолаг палёў.

Таццяна Діканава
жыццё Прыдзвіння.

Добры ураДжай 
гароДніны і бульбы

Плошчы, адведзеныя пад бульбу і агароднінныя культуры 
у “Альгоўскім” самыя вялікія ў Віцебскім раёне. Пасільную 
дапамогу ў іх ўборцы аказвае вялікі моладзевы дэсант.

Аб гэтым кіраўнік дзяржавы 
заявіў сёння на сустрэчы з членамі 
Савета Палаты прадстаўнікоў 
Нацыянальнага сходу.

Паводле яго слоў, цяпер 
вывучаецца сітуацыя ў сферы 
сярэдняй адукацыі, дзе таксама 
хапае недахопаў. У якасці прыкладу 
Аляксандр Лукашэнка прывёў 
школьную праграму, у якой 
расейскай і нават англійскай мове 
адводзіцца больш гадзін, чым 
беларускай.

«Добра, на расейскай мове мы 
практычна ўсе размаўляем. Але на 
беларускай мове, скажам шчыра, 
у побыце, дома мы размаўляем 
менш. Дык, можа, трэба ў школе 
на карысць беларускай мовы даць 
адну гадзіну, а не англійскай?» — 

адзначыў кіраўнік дзяржавы.
Нараканні ў Лукашэнкі ёсць і да 

школьнай праграмы па літаратуры, 
у якую па незразумелых прычынах 
уключаюцца тыя ці іншыя творы.

«Няўжо мы не можам тут навесці 
парадак?! Абуральная работа 
Міністэрства адукацыі! Вельмі многа 
ёсць нараканняў», — падкрэсліў ён.

Лукашэнка пры гэтым адзначыў, 
што размова не ідзе пра 
неабходнасць карэннай ломкі 
ў сферы адукацыі, а толькі пра 
навядзенне парадку і ўдасканаленні 
па тых ці іншых напрамках. 
«Пастаўлена пытанне аб аптымізацыі 
ў адукацыі. У нас столькі лішняга, і 
абсалютна ніхто не лічыць грошы», 
— сказаў ён.

БелТА

Аляксандр Лукашэнка прапануе ў школьных праграмах удзя-
ляць больш увагі вывучэнню беларускай мовы.

Дайце гаДЗіну 
на карысць 

беларускай мовы

(працяг на стар. 2)
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Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты “Дзвінскі 
Ўзгорак“ паведаміце рэ-
дакцыі аб гэтым. Калі не 
жадаеце атрымліваць га-
зету, то патэдефануйце.

Калі парушаны вашы 
правы спажыўца, працаўні-
ка, то даем эфектыўныя 
парады па абароне права і 
пошуку бясплатных юрыс-
таў. Звяртайцеся на адрас 
газеты “Дзвінскі Ўзгорак“.

Наша газета стала 
размяшчацца на партале 

http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 

могуць яе спампаваць 
яшчэ да з’яўлення газеты 

на паперы.

 НАРОДНАЕ ВОйСКА

 ПАжАРЫ

КРЫМіНАЛ

прыбытак птушкафабрыкі ў 
ліпені - 35 мільярдаў рублёў, 
але магла быць больш. 
Каб птушка набірала вагу, 
нізкаўтрымліваючага прэмікса 
мала, прыходзіцца дакупляць 
за мяжой сою.

Аказваецца, раніцай 
10 ліпеня затрымалі не 
толькі супрацоўнікаў 
птушкафабрыкі, але і 
генеральнага дырэктара 
«Рускім-Р" Міхаіла Разжывіна 
разам з заснавальнікам фірмы 
Вальдемарасам Норкусам. Усе 
яны знаходзіліся ў катэджы 
Ганны Шарэйка. Ганна 
Васільеўна і Вальдэмарас не 
хавалі сваіх адносін. Мужчына 
суправаджаў сенатара на 
навагоднім карпаратыве, 
ездзіў разам з супрацоўнікамі 
фабрыкі на экскурсію ў Санкт-
Пецярбург.

- Вальдэмарас жыве ў 
Літве, 20 гадоў узначальвае 
фірму «Даймас», якая 
займаецца пастаўкай кармоў 
і якой належыць 100% акцый 
«Рускім-Р». Так, ён сустракаўся 
з Ганнай Васільеўнай. Ну і 
што? Ён свабодны мужчына, 
яна вольная жанчына. 
Шарэйка жыла працай, 
гэта ведаюць усе, яна б не 
рызыкавала кар'ерай дзеля 
кахання. Да таго ж корму на 

віцебскую птушкафабрыку мы 
пастаўлялі больш за 10 гадоў, 
і да гэтага ніякіх пытанняў 
не было. Зараз следства 
разбіраецца з пастаўкамі ў 
2012 - 2013 годзе. Але ж была 
не адна праверка да гэтага, 
ніхто не сказаў, што тэндэр 
мы выйгралі несумленна, 
- кажа галоўны бухгалтар 
ТАА «Рускім-Р» Ларыса 
Командышко. - У ліпені фірма 
адзначала 20-годдзе, усім 
супрацоўнікам купілі квіткі на 
«Славянскі базар». У Віцебск 
прыехалі нашы калегі з Расіі, 
Латвіі. Пасля канцэрта яны 
прыйшлі да Шарэйка ў госці, 
а раніцай у дзверы пастукалі 
следчыя.

«Яны спрабуюць абараніць 
гонар мундзіра, таму кажуць 
пра нізкія паказчыкі»

Што ж тычыцца канкурэнта 
«Рускім-Р» - «Экомол» 
належыць прыватнай 
кампаніі «Сервалюкс», 
якая стала ўладальнікам 
Магілёўскай і Смалявіцкай 
бройлерных птушкафабрык, 
Красназнаменскі камбі-
кормавы завод, ёй жа 
належыць брэнд «Петруха», 
«Браты Грыль».

- У прэміксамі ня пратэін 
асноўны паказчык, 
а-мікраэлементы, міне-
ралы і вітаміны. У якасці 

напаўняльніка мы 
выкарыстоўваем вотруб'е, 
дзе пратэіна 15%. І ўтрыманне 
пратэіна ў прэміксамі ніяк 
не ўплывае на ўтрыманне 
пратэіна ў гатовай прадукцыі.

Казаць пра тое, што на 
віцебскай птушкафабрыцы 
ўпалі з-за нас паказчыкі - поўная 
бязглуздзіца. Прычынай маглі 
стаць параметры мікраклімату, 
ветэрынарыя, чалавечы 
фактар. Дзіўна, але ні ў каго 
праблем з нашым прэміксамі 
няма, і паказчыкі добрыя, 
толькі ў Віцебску раптам сталі 
дрэнныя. Думаю, такім чынам 
яны спрабуюць абараніць 
гонар мундзіра. Мы гатовыя 
аддаць наш прэміксаў ў любую 
еўрапейскую лабараторыю. 
Яго шырока спажываюць 
у нашым холдынгу «Браты 
Грыль» і «Петруха», а таксама 
птушкафабрыка «Дружба», 
свінакомплексы ў Брэсцкай 
вобласці, пастаўкі ідуць і ў 
Расію, - пракаментаваў «КП» 
дырэктар ААТ «Экомол» 
Аляксандр Бабкоў.

Дарэчы, на віцебскай 
птушкафабрыцы да пачатку 
2015 плануюць дабудаваць 
уласны камбікормавы завод, 
і тады купляць прэміксы ні ў 
каго не давядзецца.

Кацярына Барысевіч
“КП Беларусь”

(пачатак на стар. 1)

 ГуЧНАЯ СПРАВА

Служба ў арміі - гэта 
канстытуцыйны абавязак 
і доўг мужчыны. Але ёсць 
маладыя людзі, якія ўсяляк 
імкнуцца «адкасіць».

 Яны не з'яўляюцца на 
мерапрыемствы прызыву, 
ігнаруюць позвы, увогуле, 
нават хаваюцца і часцяком 
даводзяць справу да 
крымінальнай.

Атрымаўшы апавяшчэнне, 
жыхар в. Шапечына не з'явіўся 
без паважных прычын у 
Віцебскі аб'яднаны гарадскі 
ваенны камісарыят на 
мерапрыемствы прызыву для 
правядзення медыцынскага 
абследавання. У прызначаны 
дзень ён сабраў неабходныя 
дакументы і, перш чым 
адправіцца ў ваенкамат, 
вырашыў з'ездзіць да брата 
ў бальніцу. Прыехаўшы 
ў Віцебск, зразумеў, што 
пакінуў важныя паперы дома, 
таму не стаў прадпрымаць 
мер па вяртанні ў вёску. Гэта 
быў першы крок насуперак з 
законам.

Як адзначыла памочнік 
пракурора раёна Вікторыя 
Шаверноўская, нікога з 
супрацоўнікаў ваенкамата 
ў вядомасць аб няяўцы ён 
не паставіў, ведаючы, што 
ў дачыненні да яго могуць 
распачаць крымінальную 
справу. Увечары таго ж дня 
прызыўнік адправіўся ў 
Оршу, дзе завочна вучыўся 
ў адным з каледжаў. Ён 
разумеў, што для навучэнцаў 
такой формы навучання 
адтэрміноўка ад службы ў 
войску не прадастаўляецца. 
Мабільны 20-гадовага 

хлопца быў недаступны, і 
яго месцазнаходжанне не 
ўдалося ўстанавіць. Гэта 
паслужыла узбуджэннем 
крымінальнай справы па 
ч. 1 арт. 435 (ухіленне ад 
мерапрыемстваў прызыву на 
вайсковую службу). Вікторыя 
Алегаўна адзначыла, што, 
улічваючы раскаянне і 
чыстасардэчнае прызнанне 
віны, суд прызначыў яму 
штраф у памеры 150 базавых 
велічынь. Абраная мера 
стрымання ў выглядзе падпіскі 
аб нявыездзе і належных 
паводзінах.

Фігурантам гэтага ж 
артыкула стаў жыхар в. 
Пракуды. Для працягу 
навучання 24-гадоваму 
хлопцу прадастаўлялася 
адтэрміноўка, але 
за сістэматычную 
непаспяховасць ён быў 
адлічаны з ВНУ. Рашэннем 
у такой сітуацыі стала 
позва ў ваенкамат. Маці 
неаднаразова перасцерагала 
сына не жартаваць з законам, 
але ён адумаўся толькі пасля 
таго, як заклік ўжо адбыўся. 
Апраўдання «я не захацеў», 
«паленаваўся» не сталі важкімі 
прычынамі для Феміды. Цяпер 
за свае памылкі маладому 
чалавеку таксама прыйдзецца 
доўга расплачвацца.

Не гарэў жаданнем аддаць 
Радзіме воінскі абавязак 
жыхар в. Старынцы. Ён 
ведаў, што медыцынскі агляд 
варта праходзіць кожны 
прызыў у незалежнасці 
ад ранейшых вынікаў. Да 
здзяйснення супрацьпраўных 
кроку 19-гадовы хлопец 

быў папярэджаны, што 
паважлівымі прычынамі 
няяўкі ў ваенкамат з'яўляюцца 
калецтва, раненне, траўма, 
захворванне, звязанае са 
стратай працаздольнасці, 
цяжкі стан здароўя блізкіх 
сваякоў, надзвычайнае 
здарэнне, іншыя прычыны, 
прызнаныя ўважлiвымi 
прызыўной камісіяй, звярнула 
ўвагу пракурорскі работнік. 
Дакументальна сваю няяўку 
ў ваенкамат ён не пацвердзіў 
і ў фінансавым плане таксама 
адчуў наступствы зробленага.

Да медкамісіі і ваенкамата не 
дабраўся і жыхар г.п. Янавічы. 
Праз некалькі дзён пасля не 
адбыўся візіту па позве ён 
з'ехаў у Расію і да заканчэння 
вайсковага прызыву ня 
прыходзіў па даўно вядомаму 
адрасе. «Не хацелася проста 
ісці ў войска, ды і не думаў, 
што ўсё так сур'ёзна для мяне 
абярнецца», - прызнаўся 21-
тысячагоддзяў хлопец на 
судзе, пасля якога старанна 
«вывучае» шматмільённую 
арыфметыку штрафу.

Каб не ператварыцца ў 
злачынца, маладыя людзі, 
якія падлягаюць воінскаму 
прызыву, павінны выконваць 
закон РБ «Аб вайсковым 
абавязку і вайсковай службе», 
падкрэсліла Вікторыя 
Шаверноўская. Пазбягаючы 
прызыўной кампаніі, варта 
задумацца над тым, што 
самая малая глупства 
можа перавярнуць ўсё 
жыццё і ўпісаць у біяграфію 
крымінальны артыкул.

Вольга Булаўка
Навіны Прыдзвіння

Ухілісты ад прызыўной кампаніі з Віцебскага раёна «вывучаюць» 
шматмільённую арыфметыку штрафу.

ухілісты паД 
крымінальным артыкулам

9 верасня ў 18 гадзін у 
Віцебскі РАУС звярнулася 
жыхарка аграгарадка Лужасна 
1995 года нараджэння, што 
каля 13 гадзін пасля сыходу 
знаёмага, заяўніца выявіла 
крадзеж наўтбука. Шкода 
3 млн. рублёў. Папярэдне 
ўстаноўлена, што злачынства 
здзейсніў непрацуючы, раней 
судзімы па ч. 1 арт. 328 КК 
жыхар Віцебска 1975 года 
нараджэння. 10 верасня РАСК 
ўзбуджаная крымінальная 
справа па ч. 1 арт. 205 КК.

13 верасня ў 07:00 у 
Віцебскі РАУС звярнуўся 
жыхар Віцебска 1963 года 
нараджэння, што ў перыяд з 
17 гадзінаў 12 верасня да 03:00 
13 верасня неўсталяваны 
злачынца з яго дачнага 
ўчастка здзейсніў крадзеж 5-ці 
мяшкоў цэменту. Шкода 1,2 
млн. рублёў. Міліцыянтамі ТДА 

Чыгуначнага раёна Віцебска 
папярэдне ўстаноўлена, 
што злачынства здзейсніў 
непрацуючы жыхар раёна 
1974 года нараджэння. РАСК 
ўзбуджаная крымінальная 
справа па ч. 1 арт. 205 КК.

Віцебскім раённым 
аддзелам СК распачата 
крымінальная справа па ч. 
2 арт. 295 КК супраць 31-
гадовага жыхара Віцебска, у 
якога 20 жніўня ля вёскі Ноўка 
супрацоўнікі ГУБАЗіК МУС і 
ГПА УУС выявілі ў аўтамабілі 
«Opel» і канфіскавалі 20 
патронаў калібра 7,62 мм. Як 
паведамляе прэс-служба МУС, 
раней гэты грамадзянін ужо 
быў судзімы за аналагічнае 
злачынства. Артыкул, па якім 
узбуджана крымінальная 
справа, прадугледжвае да 7 
гадоў пазбаўлення волі.

К.Смаленскі

Па тэмпах зніжэння крыміналу Прыдзвінскі край 
сёння лідзіруе ў краіне. Хоць не праходзіць і дня, каб 
мы не пачулі аб новых крымінальных злачынствах 
і адміністрацыйных правапарушэннях.

крымінальныя 
хронікі

На тэрыторыі раёна нямала 
адрасоў, сумна вядомых 
супрацоўнікам міліцыі і 
работнікам РАНС. Практычна 
ўсе непаспяховыя кватэры, 
дамы і, адпаведна, іх гаспадары 
ўзятыя на ўлік. З імі вядзецца 
пэўная прафілактычная праца, 
але, як правіла, вынікаў яна дае 
мала - ужо цяжка паддаецца 
выхаванню гэты кантынгент.

А трэба яшчэ ўлічваць і 
той факт, што домаўладання 
не знаходзяцца ў ізаляцыі, 
побач жывуць людзі, якія па 
волі выпадку могуць стаць 
закладнікамі надзвычайнай 
сітуацыі. Вось і атрымліваецца, 
што «хваробы» асобных 
суграмадзян становяцца 
галаўным болем іх блізкіх, 
суседзяў, ратавальнікаў і 
міліцыі.

- Супрацоўнікі МНС 
прымаюць усе меры для таго, 
каб паменшыць колькасць 
пажараў і прадухіліць 
гібель на іх людзей. У 
якасці прафілактычных 
мерапрыемстваў работнікі 
органаў і падраздзяленняў 
па надзвычайных сітуацыях 
праводзяць абследавання 
жылых дамоў, акцыі, 
навучаюць грамадзян 
мерам пажарнай бяспекі па 
месцы жыхарства, працы і 
вучобы. Аднак, нягледзячы 
на шматразовыя звароты і 
праводзімую прафілактычную 
і тлумачальную працу, многія 
аддаюць перавагу вучыцца 
не на чужых, а на ўласных 
памылках, - канстатуе старшы 
інспектар групы прапаганды 
і навучання Віцебскага РАНС 
Кацярына Кушнярэвіч. - Пакуль 
чалавек не зразумее сам, якой 
небяспекі падвяргае сябе і 

сваіх блізкіх да парушэння 
правілаў бяспекі, ніякія 
папярэджанні не дапамогуць 
змяніць сітуацыю, пры якой 
адбываюцца вогненныя НС. 
Апошняе адбылося ў першых 
лічбах верасня і забрала 
жыццё 45-гадовага мужчыны, 
які пражываў у в. Дрэколле. 
Загінулы шмат курыў, а таксама 
любіў выпіць. Напярэдадні 
яго бачылі ўжо ў «цёплым» 
стане і з бутэлькай спіртнога ў 
руках. У жніўні неасцярожнае 
абыходжанне з агнём пры 
курэнні каштавала жыцця 
23-гадовай віцябчанцы, 
якая на час летняга перыяду 
пражывала ў в. Пракуды, і 65-
гадоваму дачніку з садовага 
таварыства «Вясёлка-колор», 
што на тэрыторыі Летчанского 
сельсавета.

Таццяна Діканова
жыццё Прыдзвіння

З пачатку года ў Віцебскім раёне зарэгістравана 65 
пажараў, на якіх загінулі 6 чалавек. 75% узгаранняў 
адбылося па віне асоб, якія знаходзяцца ў стане 
алкагольнага ап'янення.

амаль 75% пажараў 
аД пьянства
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У Вярхоўнай Радзе 
ратыфікаваны дакумэнт назвалі 
«цывілізацыйным выбарам 
Украіны» і ўхвалілі таксама заяву 
пра намер Украіны далучыцца да 
Эўрапейскага Зьвязу.

Сьпікер Вярхоўнай Рады 
Аляксандар Турчынаў ва 
ўступным слове заявіў пра 
гістарычную важнасьць гэтай 
падзеі:

«Мільёны людзей ва Ўкраіне 
паўсталі за права жыць у 
эўрапейскай супольнасьці. Гэтае 
права ўкраінцы са зброяй у 
руках абараняюць ад расейскіх 
агрэсараў на ўсходзе Ўкраіны», 
— сярод іншага заявіў сьпікер 
Рады.

«Постсавецкая прастора 
засталася ззаду, яна частка 
нашага мінулага, а Эўропа 
— наша будучыня», — заявіў 
міністар замежных спраў Украіны 
Павал Клімкін, прадстаўляючы 
дакумэнт на ратыфікацыю.

Профільныя камітэты Рады і 
дэпутацкія фракцыі аднагалосна 
выказаліся ў падтрымку 
ратыфікацыі, у тым ліку і фракцыя 
Партыі рэгіёнаў, якая летась 
фактычна была перапыніла 
працэс эўраінтэграцыі.

Менавіта пастанова 
ранейшага ўкраінскага ўраду 
пад кіраўніцтвам Мікалая 
Азарава прыпыніць увосень 
мінулага году падрыхтоўку да 

падпісаньня Пагадненьня аб 
асацыяцыі з ЭЗ прывяла да 
масавых антыўрадавых выступаў 
ва Ўкраіне, якія сталі вядомыя 
як «Эўрамайдан» і прывялі да 
зьмены ўлады ў краіне.

«Мы выпраўляем памылку, якая 
была зробленая 350 гадоў таму», 
— заявіў у парлямэнце прэм’ер 
Украіны Арсені Яцанюк, маючы на 
ўвазе рашэньне Пераяслаўскай 
рады аб саюзе з Масковіяй.

Пасьля гэтага была ўсталяваная 
жывая сувязь з Брусэлем, з сэсій 
най заляй Эўрапарлямэнту.

Старшыня Эўрапарлямэнту 
Марцін Шульц назваў супольнае 
галасаваньне ў Кіеве і Брусэлі 
«гістарычным момантам». Сярод 
іншага ён асудзіў расейскую 
анэксію Крыму і агрэсію ў 
Данбасе.

«Вайна разьвязаная ў Эўропе. 
Эўрапарлямэнт заўсёды абараняў 
тэрытарыяльную цэласнасьць 
і незалежнасьць Украіны, і мы 
будзем працягваць гэта рабіць. 
Будзем рабіць усё, каб мары 
людзей Украіны, тых, хто стаяў на 
Майдане, маглі рэалізавацца. Мы 
падтрымаем украінскіх людзей у 
дасягненьні мараў Майдана».

Прэзыдэнт Украіны Пятро 
Парашэнка ў звароце да абодвух 
парлямэнтаў на ўкраінскай 
і ангельскай мовах перш за 
ўсё падзякаваў за падтрымку 
Ўкраіны:

«Тая атмасфэра, якая пануе ў 
Вярхоўнай Радзе, нагадвае тое, 
што было падчас абвяшчэньня 
незалежнасьці Ўкраіны. 
Нябесная сотня і 882 адважныя 
ўкраінскія ваяры памерлі ня 
толькі за Ўкраіну, але і за Эўропу. 
Ніводная нацыя за права быць 
эўрапейцам не плаціла такой 
вялізнай цаны. Хто можа быць 
цяпер супраць наданьня нам 
пэрспэктывы сяброўства ў 
Эўразьвязе? Эўраінтэграцыя 
стала нашай нацыянальнай 
ідэяй, і ўнутраныя і зьнешнія 
патугі спыніць наш гістарычны 
поступ ужо пацярпелі фіяска. Мы 
вытрымалі гэты шалёны ціск... 
Без Украіны аб’яднанай Эўропы 
не існуе».

Парашэнка і Шульц неадкладна 
падпісалі законы аб ратыфікацыі. 
Парашэнка даручыў ураду 
пачаць імплемэнтацыю дамовы 
ад заўтра.

«Прыкра, што гэтая дамова 
замацаваная крывёю, але 
такая плата за наш выбар, за 
незалежнасьць і цэласнасьць 
украінскай дзяржавы. Гэта толькі 
пачатак вялікага эўрапейскага 
шляху», — заявіў Парашэнка.

Пасьля гэтага Вярхоўная Рада 
ўхваліла Заяву аб намеры Ўкраіны 
далучыцца да Эўрапейскага 
Зьвязу.

www.svaboda.org/content/
article/26587179.html

Вярхоўная Рада Ўкраіны і Эўрапарлямэнт ратыфікавалі Дамову аб асацыяцыі 
Ўкраіны і Эўрапейскага Зьвязу. Галасаваньне ў Кіеве і Брусэлі прайшло сынхронна. 
«За» прагаласавалі 355 дэпутатаў Рады і 535 дэпутатаў Эўрапарлямэнту.

украіна Зрабіла 
«цывіліЗацыйны выбар»

Напрыканцы мінулага тыдня 
трохбаковая кантактная група 
(Украіна–АБСЕ–сепаратысты) 
у Мінску ўзгадніла чарговы 
мемарандум з 9 пунктаў, які 
закліканы спыніць вайну паміж 
Украінай і Расіяй.

 Пасля завяршэння перамоваў 
экс-прэзідэнт Украіны Леанід 
Кучма паведаміў пра гэтыя 
пункты. Асноўныя з іх — 
спыненне прымянення зброі; 
спыненне падраздзяленняў і 
воінскіх фармаванняў бакоў 
на лініі сутыкнення па стане 
на 19 верасня; забарона на 
прымяненне ўсіх відаў зброі і 
наступленняў; разгортванне 
ў зоне спынення прымянення 
зброі маніторынгавай місіі 
АБСЕ. А галоўны пункт — вывад 
усіх замежных наймітаў (чытай 
— расійскіх войскаў) з зоны 
канфлікту як з аднаго, так і з 
другога боку.

 Як ні дзіўна, выконваць гэтыя 
пагадненні пачала Расія. У NАТO 
заўважылі адыход з Украіны 
значнай часткі рэгулярных 
расійскіх войскаў. «Гэта вельмі 
добра, за выключэннем таго, 
што дадому расійскія войскі 
не вярнуліся. Гэтыя ваенныя 
сілы засталіся непадалёк ад 
мяжы, і пры жаданні зноў 
могуць быць задзейнічаны на 
тэрыторыі Украіны», — заявіў 
галоўнакамандуючы сіламі NАТO 
ў Еўропе, генерал арміі ЗША Філіп 
Брыдлаў.

 Таксама ранавата казаць пра 
спыненне агню: сепаратысты 
працягваюць абстрэл украінскіх 
войскаў з «Градаў» ды іншых 
цяжкіх артылерыйскіх установак. 
Заўважана, што расійскіх 

вайскоўцаў у Данбасе масава 
пераапранаюць у «апалчэнцаў». 
Але ж фармальна Еўропа і ЗША 
далі Расіі час да лістападаўскага 
саміту G20, каб урэгуляваць 
сітуацыю на Данбасе. Так што час 
у Расіі ёсць.

 Што атрымаў з «міратворчай 
ініцыятывы» Мінск? Найперш, 
нам удалося на фоне расійска-
ўкраінскага канфлікту не 
пасварыцца: ані з Захадам, ані 
з Расіяй, ані з Украінай. Гэта ўжо 
вялікае дасягненне. Афіцыйныя 
ўлады не рабілі рэзкіх заяваў 
і не лезлі ў канфлікт з рэзкімі 
заявамі (не выключаю, што 
часам гэтага вельмі хацелася). 
У выніку сталіца «сінявокай» 
стала выдатнай пляцоўкай 
для перамоваў, у чарговы раз 
падкрэсліўшы грунтоўнасць 
сваёй «стабільнасці».

 Беларусь атрымала шмат 
іміджавых дывідэнтаў. У працэсе 
замірэння Украіны і Расіі 
«крыштальны сасуд» наведала 
багата розных уплывовых 
дэлегацыяў. Акрамя знакамітага 
«зорнага» «мінскага саміту» тут 
прызямляліся дэлегацыя ЗША на 
ўзроўні намеснікаў памочнікаў 
міністраў і дзяржсакратара, 
прайшоў візіт упаўнаважанай 
па справах прэсы Дуні Міятавіч, 
і гэтак далей. Не спалі ў шапку 
і беларусы — кіраўнік МЗС 
Уладзімір Макей наведаў 
Польшчу, а ў Нью-Ёрку адкрыўся 
Беларускі інвестыцыйны форум. 
Падчас гэтага мерапрыемства 
было агучана, што Беларусь 
можа пагадзіцца на павелічэнне 
супрацоўнікаў амерыканскага 
пасольства ў Мінску.

 Нават старшыня ААН Пан 

Гі Мун падзякаваў Беларусі і 
асабіста Аляксандру Лукашэнку 
за ўрэгуляванне канфлікту ва 
Украіне. «Адзначаю разумную 
палітыку кіраўніка Беларусі ў 
адносінах да сітуацыі ва Украіне. 
Спыненне агню адбылося 
дзякуючы дамове, падпісанай 
у Мінску», — сказаў генсек 
ААН, сустрэўшыся ў Нью-Ёрку з 
Мясніковічам.

 Карацей, без асаблівых 
высілкаў, толькі цярпеннем 
і ўпартасцю ва «ўкраінскім 
пытанні» афіцыйны Мінск, без 
шкоды для пачуцця ўласнай 
значнасці (кшталту вызвалення 
палітвязняў) здолеў ператварыць 
«апошнюю дыктатуру Еўропы» 
ў «важнага і надзейнага 
міратворца». Тое, што за вялікія 
грошы не здолеў зрабіць лорд 
Бэл, абсалютна бясплатна зрабілі 
Пуцін, Майдан і Парашэнка.

 Але, як кажуць, «дзякуй» у 
кішэню не пакладзеш». Зараз 
варта думаць пра тое, як гэтыя 
іміджавыя перамогі перавесці 
ў практычную плоскасць — у 
плоскасць атрымання грошай.

 Беларусь спрабуе 
скарыстацца расійскім 
эмбарга, перапрацоўваючы 
«санкцыйныя» прадукты ў 
беларускія, і гонячы іх у Расію. 
А тое і проста займаючыся 
кантрабандай еўрапейскай 
прадукцыі ў расійскія гандлёвыя 
сеткі пад выглядам беларускай. 
Як паведаміў нядаўна 
Рассельгаснагляд, з моманту 
ўвядзення Расіяй эмбарга, на 
кантрольных пастах спынена 
больш за 80 спробаў незаконнага 
ўвозу расліннай прадукцыі 
Еўрасаюза з тэрыторыі Беларусі.

 Пра аб’ёмы ўзаемавыгаднага 
гандлю можна казаць і па тым, 
што беларускія ўлады дазволілі 
імпартаваць еўрапейскае 
малако для перапрацоўкі аж 
13 малаказаводам. Імпарт жа 
нарвежскага ласося ў Беларусь 
з увядзеннем эмбарга ўзрос 
у чатыры разы! Зразумела ж, 
беларусы столькі рыбы не 
ядуць.

 Але хутка гэты «харчовы 
Кландайк», як назвалі яго нашы 
чыноўнікі, можа скончыцца, 
менавіта дзякуючы «мінскім 
дамоўленасцям». Як паведаміла 
прэс-сакратарка кіраўніка 
еўрапейскай дыпламатыі Кэтрын 
Эштан Мая Качыянчыч, 30 верасня 
ЕС мае намер перагледзець 
санкцыі, уведзеныя супраць Расіі, 
у тым ліку і ў бок паслаблення. Да 
30 верасня Еўрапейская служба 
знешніх дзеянняў павінна 
прадставіць «комплексны 

агляд стану выканання мінскага 
мірнага плану, у прыватнасці 
рэжыму спынення агню», і ў 
той жа дзень, пры станоўчым 
выніку, часткова адмяніць альбо 
паслабіць санкцыі супраць Расіі.

 Масква праз месяц пасля 
ўвядзення эмбарга таксама 
дапетрыла, што церпяць ад 
яго, пераважна, самі расійцы. 
Але адмовіцца ад яго «ў 
аднабаковым парадку» — гонар 
не дазваляе. Таму, пры змякчэнні 
санкцыяў, Расія можа і адмяніць 
абмежавальныя захады супраць 
еўрапейскіх прадуктаў. Ці, 
калі не адмяніць, то таксама іх 
«змякчыць».

 Так што праз тыдзень халява 
можа скончыцца. І трэба 
будзе думаць, што яшчэ мы 
можам выцягнуць з іміджу 
«міратворцы».

Сяргей Пульша
“Новы час”

Мірныя перамовы ў Мінску па Украіне дасягнулі пэўнага выніку. Але, як кажуць, «дзякуй» у кішэню не пакладзеш».Трэба думаць, 
што яшчэ мы можам выцягнуць з іміджу «міратворцы».

хутка скончыцца халява

29 верасня курс даляра на 
Маскоўскай біржы пераадолеў 
чарговы гістарычны 
максымум, дасягнуўшы 
рэкордных 39,534 руб. 
Таксама адносна расейскай 
валюты вырас курс эўра, 
пераадолеўшы 50-рублёвы 
ўзровень (50,13 руб.).

Заіка адзначае, што ў 
Беларусі і Расеі розныя 
разуменьні прынцыпаў 
банкаўскай сыстэмы і 
яе рэгуляваньня, таму 
аўтаматычнага падзеньня 
беларускага рубля разам з 
расейскім не адбудзецца.

 «У Расеі курс знаходзіцца 
ў свабодным плаваньні і ён 
асабліва не падтрымліваецца. 
То бок яны лічаць, што ня 
трэба трымаць штучна курс, 
ня трэба траціць на гэта 
грашовыя рэсурсы. У Беларусі 
курс не свабодны, беларускі 
рубель пераацэнены, 
і Беларусь заўсёды не 
пасьпявала за паралельнай 
дэвальвацыяй расейскага 
рубля. Таму тут адбудзецца 
тое, што і заўсёды: беларуская 
прадукцыя будзе значна 
даражэць на расейскім рынку. 

То бок мы будзем траціць 
к а н к у р э н та з д о л ь н а с ь ц ь , 
а расейская прадукцыя 
будзе станавіцца больш 
канкурэнтаздольнай на 
беларускім рынку», — кажа 
экспэрт.

Але празь нейкі час, калі 
разрыў паміж валютнымі 
курсамі ў Беларусі і Расеі будзе 
павялічвацца, беларускае 
кіраўніцтва ўсё роўна 
будзе вымушана пайсьці на 
дэвальвацыю.

«Будзе ціск з боку многіх 
суб’ектаў гаспадараньня, 
асабліва экспартэраў, якія 
пастаўляюць прадукцыю 
ў Расею. Гэты ціск будзе 
трансьлявацца і на ўрад, і на 
прэзыдэнта, і на Нацбанк. 
Таму, хоць са спазьненьнем, 
але беларускі рубель будуць 
дэвальваваць», — тлумачыць 
Заіка.

Што тычыцца далейшых 
пэрспэктыў расейскага рубля, 
то, паводле Заікі, усё будзе 
залежаць ад узроўню цэнаў 
на энэрганосьбіты і аб’емаў 
расейскага экспарту нафты і 
газу.

“Радыё Свабода”

расейскі рубель 
паДае, беларускі 

— на чарЗе 
Такую думку ў інтэрвію Радыё Свабода выказаў 
кіраўнік аналітычнага цэнтру «Стратэгія» Леанід 
Заіка.
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СуСВЕТНЫ ПАРАДАК

РОССийСКиЕ МЕДиА

ЭКАНОМіКА

Пасьля распаду СССР і савецкага 
блёку адзінай звышдзяржавай засталіся 
Злучаныя Штаты. Цягам 1990-х — пачатку 
2000-х гадоў іх уплыў у сьвеце быў 
велізарны. Палітыкі і аналітыкі гаварылі 
пра пабудову аднапалярнага сьвету. 
(Дарэчы, культавы тэзіс беларускага 
афіцыйнага прапагандысцкага 
канструкту.) Каталізатарам гэтага 
працэсу стаў тэракт 11 верасьня 2001 
году. Рэакцыя на яго — спроба ЗША 
перабудаваць сьвет паводле свайго 
сцэнару. Адлюстраваньнем чаго стала 
канцэпцыя ўсясьветнага паходу за 
дэмакратыю адміністрацыі Буша-
малодшага. Кульмінацыяй таго трэнду 
былі вайсковыя апэрацыі міжнароднай 
кааліцыі на чале з ЗША ў Аўганістане і 
Іраку.

Аднак за кароткі час гэтая тэндэнцыя 
зьмянілася на процілеглую. Спроба 
ЗША перабудаваць сьвет на свой 
вобраз і падабенства выклікала моцную 
антыамэрыканскую хвалю на ўсіх 
кантынэнтах. Адначасова зьявіліся новыя 
цэнтры сілы: ЭЗ, дзяржавы БРІКС (асабліва 
Кітай). На ўсясьветны парадак дня замест 
G8 усё больш стала ўплываць G20.

Але галоўным чыньнікам крызісу 
амэрыканскага лідэрства сталі працэсы 
ўнутры ЗША. Хутка выявілася, што 
грамадзяне Злучаных Штатаў не гатовыя 
шмат плаціць за ўсясьветную гегемонію 
сваёй краіны. Асабліва жыцьцямі 
амэрыканскіх вайскоўцаў. (У гэтым 
прынцыповае адрозьненьне ЗША ад Расеі. 
Вось расейцы — клясычная імпэрская 
нацыя, якая за дзяржаўную веліч гатовая 
плаціць любую цану.) Да таго ж вынікі 
апэрацыі ў Аўганістане і Іраку выявіліся, 
мякка кажучы, непераканаўчымі. 
Палітыка адміністрацыі Буша выклікала 

жорсткую крытыку.
У выніку Барак Абама перамог на 

прэзыдэнцкіх выбарах пад міралюбнымі 
лёзунгамі, абяцаньнямі вывесьці 
амэрыканскія войскі з Аўганістану і 
Іраку. За што атрымаў Нобэлеўскую 
прэмію міру. Кампанія ўсясьветнага 
паходу за дэмакратыю была згорнутая. 
Адміністрацыя Абамы абвясьціла 
«перазагрузку» ў адносінах з Расеяй, 
што фактычна азначала адмову ЗША 
ад канкурэнцыі з РФ за кантроль над 
постсавецкай прасторай, Вашынгтон 
прызнаваў гэты рэгіён расейскай 
дзялянкай.

І вось тут, калі ЗША дэ-факта прызналі, 
што ў іх нестае сілаў усталяваць 
аднапалярны сьвет, выявілася цікавая 
рэч. Крытыкі амэрыканскай гегемоніі 
грунтаваліся на тым, што Злучаныя 
Штаты выконваюць сваю ролю дрэнна, 
часта злоўжываюць сваім статусам 
усясьветнага паліцэйскага на сваю 
карысьць. Таму, маўляў, трэба ўсталяваць 
больш справядлівы шматпалярны сьвет.

І вось амэрыканская гегемонія 
разбураная. І хутка выявілася, што 
альтэрнатывай аднапалярнаму парадку 
стаў не шматпалярны парадак, як усе 
думалі, а шматпалярны беспарадак. Бо 
калі зьнікае ўсясьветны паліцэйскі, які б 
ён ні быў дрэнны, пачынаецца хаос.

Узгадайце, колькі гадоў свавольнічалі 
самалійскія піраты. У ХХІ стагодзьдзі, 
на самым ажыўленым марскім шляху 
яны доўгі час беспакарана рабавалі 
гандлёвыя караблі розных краін, амаль 
вярнуўшы сьвет у гэтай частцы плянэты ў 
сярэднявечча.

Колькі гадоў выпрабоўваў усясьветную 
супольнасьць на цярпеньне Іран з 
сваёй ядзернай праграмай! Можна 

ўзгадаць фэномэн КНДР, кіраўнікі якой 
рэгулярна пужаюць усіх вакол ядзерным 
армагедонам. У адказ вялікія дзяржавы, 
каб улагодзіць вар’ятаў, пастаўляюць 
туды харчаваньне.

Вось Расея, парушаючы ўсялякія 
міжнародныя нормы, пачала захопліваць 
тэрыторыі суседніх дзяржаў (Грузіі, 
Украіны). У адказ Захад увёў эканамічныя 
санкцыі. І толькі. Прэзыдэнт Украіны 
Парашэнка паехаў у ЗША па дапамогу, 
але Вашынгтон ня даў ні узбраеньня, 
ні, фактычна, грошай. Бо шматпалярны 
сьвет, кожны сам за сябе.

Ці вось новы выклік сьвету — Ісламская 
дзяржава Іраку і Леванту. Гэтыя не 
прызнаюць ніякіх правілаў, захопліваюць 
закладнікаў, рэжуць горла «няверным» 
перад тэлекамэрамі, ёсьць інфармацыя 
пра прымяненьне хімічнай зброі. Сьвет 
павінен быў бы здрыгануцца і хутка, 
рашуча ліквідаваць гэты небясьпечны 
ачаг. Але дзе там? Рада Бясьпекі ААН 
дэманструе бездапаможнасьць. Расея 
выкарыстоўвае сытуацыю, каб нашкодзіць 
ЗША. Калі глядзець расейскія тэлеканалы, 
то галоўная небясьпека сьвету — не 
ісламісцкія тэрарысты, а амэрыканцы, 
якія зьбіраюцца іх бамбіць на сырыйскай 
тэрыторыі. Маўляў, парушэньне 
сувэрэнітэту. Хоць рэжым Асада даўно не 
кантралюе тыя тэрыторыі.

ЗША змаглі арганізаваць сваіх 
саюзьнікаў толькі на бамбаваньне 
Ісламскай дзяржавы Іраку і Леванту. 
Але ўсім зразумела, што аднымі 
бамбаваньнямі, без сухапутнай апэрацыі, 
гэтую навалу ня зьнішчыць. Урадавыя 
арміі Сырыі і Іраку перамагчы ісламістаў 
ня здольныя. Але ваяваць ніхто ня хоча. 
Бо шматпалярны «парадак».

Валер Карбалевіч

Калісьці ў часы «халоднай вайны» ў сьвеце было два «смотрящих» за падтрыманьнем парадку, 
два міжнародныя паліцэйскія — СССР і ЗША. Яны між сабой жорстка супернічалі, але маглі хутка 
і рашуча вярнуць да рэальнасьці любога свавольніка. Можна ўзгадаць, як эфэктна паставілі на 
месца садамаўскі Ірак, які захапіў Кувэйт у 1991 годзе.

Замест аДнапалярнага параДку — 
шматпалярны беспараДак 

Чуров отказался спорить с депутатом 
Зюгановым на ящик коньяка. Профком 
аппарата Госдумы приглашает желающих 
записаться в хоровой ансамбль: 
прослушивание в октябре.

Новости из нижней палаты 
однообразны, и на этом фоне сообщение 
об уходе Алины Кабаевой звучит, как по 
другому поводу сказал поэт, громом среди 
праздности. Все-таки оттуда, где годами 
блокируют вещание, перекрашивая 
Кремль, мало кто уходит добровольно, 
а тут сдают мандаты сразу несколько 
избранников, но самая яркая среди них 
безусловно она. Спортсменка, гимнастка, 
красавица и, как пишут в определенного 
рода газетах, секс-символ российского 
парламента.

Самое же интересное в этой новости 
заключается в том, куда она уходит, сдав 
мандат. Алина Маратовна возглавит 
совет директоров "Национальной 
медиагруппы", крупнейшего нашего 
частного, если можно так выразиться, 
медиахолдинга, которому принадлежат 
два известных телеканала, Пятый и РЕН 
ТВ. Кроме того, она станет совладельцем 
Первого канала и News Media, то есть 
вместе с Эрнстом и Арам Ашотычем 
окажется там, где любят Родину, славят 
Россию, а также выпекают секс-символы, 
женские и мужские, включая самый 
главный.

Налицо своего рода логический круг, не 
правда ли?

Причем это ощущение усиливается, 
едва вспомнишь, что сама гимнастка 
шесть с половиной лет назад оказалась 

в центре одного из самых громких 
медийных скандалов определенного 
рода, когда-либо сотрясавших 
Российскую Федерацию. Имею в виду 
погибшую вскоре газету "Московский 
корреспондент", где со ссылкой на какого-
то близкого друга некоего организатора 
корпоративных праздников сообщалось 
о том, что Путин развелся - и вскоре 
намерен сочетаться законным браком с 
Кабаевой.

После чего главного редактора 
"Москора", понятное дело, уволили, 
а газету закрыли - в связи с 
нерентабельностью в часы ее мировой 
славы. Оклеветанный жених обогатил 
современный политический словарь 
словосочетанием "гриппозные носы". 
Оклеветанная невеста через пресс-
секретаря послала всех куда подальше, 
потребовав опровержения. И долго еще 
общественность гадала о том, что это 
было: попытка наезда на Путина, попытка 
объединить в глазах россиян два секс-
символа, почему-то неудавшаяся, или 
самодеятельность журналистов в погоне 
за длинным рублем и высокими тиражами. 
Однако правды мы так и не узнали.

Прошли, как говорится, годы. 
Владимир Владимирович и Людмила 
Александровна сходили на "Эсмеральду". 
Пресс-секретарь Путина тоже развелся и 
стал время от времени развеивать слухи 
о венчании своего патрона и убеждать 
собравшихся в том, что "есть у него жена 
или нет" - это его личное президентское 
дело. Что было вполне резонно: чай, 
не во Франции живем и не в Америке. 

История подзабылась, поскольку Алина 
Маратовна редко появлялась на публике, 
равно и в Думе, лишая сплетников 
информационных поводов для 
обсуждения своей личной жизни. Если 
же вдруг сообщалось, что она зажжет 
олимпийский огонь в Сочи, то публика 
тут же вспоминала о ней, развлекаясь в 
своих интернетах. Мол, а ты что подарил 
своей девушке к Олимпиаде?..

Теперь, конечно, про Кабаеву 
заговорили вновь, и в комментах нет 
недостатка, и даже главный российский 
оппозиционер преисполнен чувством 
гордости за страну. Это понятное 
чувство трудно не разделить, но самым 
важным все-таки представляется 
другое. Вот эта самая закольцованность 
новостного сюжета. Знаменитая 
Алина Кабаева, бывшая гимнастка и 
депутат, возглавит совет директоров 
"Национальной медиагруппы", потеснив 
хозяйствующего субъекта Ковальчука. 
Отныне она будет осуществлять общее 
руководство "гриппозными носами" - и 
не жалкий какой-то таблоид окажется 
под ее контролем, но целый ряд 
государствообразующих. "Известия", 
Life News, газеты "Жизнь" и "Твой день", 
радиостанция "Русская служба новостей". 
Сам Арам Ашотыч станет прислушиваться 
к ее мнению, шутка ли.

И вот что думается на сей счет. 
Жертва лживых слухов или правдивых 
сливов, она, быть может, захочет 
навести некоторый порядок в том 
заведении, где начальствует наш лучший, 
талантливейший мэрдок. Может, ей 

неприятно станет руководить этой 
собирательной газетой "Жизнь", смысл 
существования которой заключается 
в том, чтобы соваться в чужие постели, 
организовывать прослушку в чужих 
мобильниках и без мыла пролезать в душу 
разнообразных ньюсмейкеров. И, может, 
даже тот факт, что пресса медиахолдинга 
более всего старается отравлять жизнь 
оппозиционерам и прочим национал-
предателям, не покажется ей достаточным 
оправданием.

Вспомнит Алина Кабаева, как ее 
отдавали замуж за президента (и ведь не 
исключено, что таким образом разрушали 
брак с любимым человеком, кто знает), и 
поморщится. Красивым женщинам это 
очень идет. А когда красивая женщина еще 
и большой начальник, тесно связанный с 
Кремлем, то кадровые последствия могут 
быть самыми непредсказуемыми.

Вообще Алина Кабаева как шеф 
главных российских таблоидов — это 
тема первополосная. Сюжет, который 
по-настоящему волнует. Тревожно и за 
спортсменку, и за судьбу первейших 
представителей второй древнейшей, 
которых она будет курировать, и в 
особенности за депутатов осиротевшей 
Госдумы — как они там теперь без 
нее? Сумеют ли утешиться, занимаясь 
привычным делом: блокировкой вещания 
и покраской Кремля? Собственно, почему 
бы и не перекрасить, а потом хором не 
попеть. Это наверняка попадет в топ-
новости "Национальной медиагруппы".

илья Мильштейн
Грани.Ру

Депутат Дегтярев предложил перекрасить Кремль в белый цвет. Депутат Маркелов требует заблокировать вещание Euronews. 
Депутат Кобзон будет судиться с Латвией.

лаДа алина

«Напішыце пра гэта! — просіць 
ён. — Пакінулі толькі аўтобусную 
вытворчасць і некаторых вузкіх 
спецыялістаў на іншых месцах, і 
ўсё на гэтым. Астатнія — дома, — 
расказвае наш суразмоўца. — Так 
адбывалася ўвесь жнівень. У чацвер 
прыносіцца загад аб тым, што пятніца 
аб’яўляецца непрацоўным днём. Пасля 
да пятніцы далучыўся яшчэ і чацвер. У 
сераду прынеслі загад — у чацвер не 
працуем».

Варта адзначыць, што гэтыя прастоі 
сумленна аплачваюцца — людзі 
атрымліваюць 2/3 акладу. Але прэмію 
атрымліваюць толькі рабочыя. 
Тэхнічным работнікам яе не даюць.

Мы пазванілі на завод. З намі пагаварыў 
намеснік камерцыйнага дырэктара 
Сяргей Захарэвіч. Па яго словах, 
прадпрыемства працуе, зыходзячы 
з колькасці замоваў і аптымальнага 
размеркавання працоўнага часу. Так, 
праблемы ёсць, але ж, падкрэслівае ён, 
пяць дзён на тыдзень працуе больш за 
палову падраздзяленняў.

Ад сябе дадамо, што заканадаўства 
прадпрыемствам не парушаецца. 
Нашто выпускаць прадукцыю, на якую 
няма попыту? Гэта права завода — 
вырашаць, калі і колькі працаваць.

І, тым не менш, сітуацыя — трывожны 
званочак адносна перспектываў 
беларускага машынабудавання ў 
складзе Еўразійскага саюза.

улад Швядовіч
«Наша Ніва»

У рэдакцыю звярнуўся супра-
цоўнік Мінскага аўтазавода. 
Сітуацыя на прадпрыемстве 
ўсё горшае. У жніўні вялікую 
частку падраздзяленняў пера-
вялі на трохдзённы рэжым 
працы.

маЗ на
трохДЗёнцы


